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RW-0052/7/2009 
Protokoł Nr XXXIV/2009                                                                                             

sesji Rady Gminy Potęgowo                                                                   
z dnia 31 sierpnia 2009r. 

 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 10.00, zakończyła o godz. 11.45  W sesji udział wzięło 
udział 14 radnych na  skład 15 radnych (nieobecny: Adam Malinowski,  ), sołtysi, Wójt, 
Zastępca Wójta, pracownicy Urzędu Gminy oraz zaproszeni goście, zgodnie z 
załączonymi listami obecności. 
(Załącznik nr 1 – lista obecności radnych, 
załącznik nr 2 – lista obecności sołtysów, 
załącznik nr 3 – lista obecności zaproszonych gości). 

 
Porządek obrad sesji: 
I. Sprawy regulaminowe: 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

II. Obrady: 
1. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 
2. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej. 
3. Ocena  wykonania budŜetu gminy za I półrocze 2009r. 
4. Informacja o przygotowaniu budynków do roku szkolnego 2009/2010. 
5. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2009 rok, 
b) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego działek  

nr 29/2, 29/4, 29/5 i 30/1 w śochowie, 

c) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego parku 
elektrowni wiatrowych Głuszynko i Grapice w gminie Potęgowo, 

d) zmieniająca  uchwałę nr XXXII/232/2009 w sprawie regulaminu 
określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków do wynagrodzenia, 

e)  w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej, 
f) w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie 

wydatków inwestycyjnych nie znajdujących pokrycia w dochodach własnych 
budŜetu Gminy.    

     6. Interpelacje i zapytania radnych. 
III.  Zakończenie:  

1. Wolne wnioski i informacje. 
2. Zamknięcie obrad sesji. 
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Ad.I. Sprawy regulaminowe. 
1. Przewodniczący Rady dokonał otwarcia XXXIV sesji V kadencji, powitał radnych,   

sołtysów, zaproszonych gości oraz pracowników Urzędu Gminy. 
 

2. Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum, a tym samym 
prawomocność obrad sesji. 

 
3. Przewodniczący Rady przedstawił protokoł z poprzedniej sesji, za przyjęciem którego 

głosowali wszyscy radni. 
 
4. Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad, który radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniami o sesji oraz zaproponował zmianę polegającą na: 
1) wykreśleniu w całości w części drugiej obrad punktu trzeciego – Ocena wykonania 

budŜetu gminy za i półrocze 2009r. 
2) dopisaniu w części drugiej punkcie piątym porządku obrad podpunktu „g” – 

podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu 
na remont dróg powiatowych. 

Za przyjęciem zmian do porządku obrad głosowali wszyscy radni. 
 
Przewodniczący Rady- bardzo dziękuję za uczestnictwo w dzisiejszej sesji Księdzu 
Proboszczowi Parafii Łupawa Piotrowi Czai. Ksiądz Proboszcz przez 3 lata był wikarym 
w Parafii Skórowo, więc dobrze się znamy. śyczę Księdzu długoletniej i miłej pracy w 
nowej parafii. Mam nadzieję, Ŝe Ksiądz Proboszcz będzie uczestniczył w naszych 
posiedzeniach.  
Ks. Proboszcz- Bóg zapłać za zaproszenie. Jeśli moje obowiązki będą na to pozwalały, 
to będę przyjeŜdŜał na sesje. Korzystając z okazji chciałbym podziękować Wójtowi, 
Przewodniczącemu Rady, Urzędowi Gminy, Zakładowi Usług Publicznych i 
mieszkańcom parafii za przygotowanie plebanii, otoczenia i miejscowości Łupawa na 
odpust oraz przyjęcie Księdza Biskupa w dniu 28.08.2009r. Dziękuję równieŜ 
Gminnemu Ośrodkowi Kultury za uŜyczenie sprzętu do nagłośnienia. 
Jest to dowód na to, Ŝe jestem potrzebny władzom gminy i wszystkim mieszkańcom. 
 
Ad.II. Obrady. 
1. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji udzielali: 
     1)  E.Ulanowska- na wniosek M. Krymskiej w sprawie zabezpieczenia środków na 
schody terenowe w Poganicach – środki na schody terenowe ujęte zostaną w projekcie 
budŜetu gminy na 2010 rok, 
   - na wniosek E.Paducha w sprawie  wykoszenia poboczy od 
skrzyŜowania na ul. Głuszyńskiej do Czerwieńca – pobocza zostały wykoszone i 
odkrzaczone przez Zarząd Dróg Powiatowych w Słupsku. 
   - na wniosek K.Majewskiego w sprawie uzupełnienia ubytków na 
drodze dojazdowej do Wieliszewa – wniosek został zrealizowany. 
   - na wniosek J.Siniawskiego w sprawie wykoszenia pobocza od drogi  
krajowej nr 6 do Kozina oraz usunięcia przydroŜnych krzewów poprzez ich wyrwanie 
lub zniszczenie środkiem chemicznym – droga została odkrzaczona. 
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      - na wniosek M.Medyńskiej w sprawie 
wyremontowania drogi na łąki w Czerwieńcu przed rozpoczęciem drugiego pokosu traw 
– umowa na remont drogi została podpisana z Zakładem Usług Publicznych dopiero 
28.09.09. ZUP ma czas na wykonanie zadania do 15 listopada 2009r. 
 

2) dyr.ZUP - na wniosek M.Krymskiej w sprawie wyburzenia starego i 
postawienia nowego przystanku w śochowie – środki na przystanek ujęte zostaną w 
projekcie budŜetu na 2010 rok i po jego zatwierdzeniu określony zostanie termin 
realizacji zadania. 

   - na wniosek W.Zientarskiego w sprawie wyrównania drogi z 
Malczkowa w kierunku Dobrej – wniosek został zrealizowany. 

   - na wniosek E.Paducha w sprawie wykoszenia terenu boiska w 
Nowym Skórowie – obejrzeliśmy trawę na boisku wspólnie z konserwatorem z Urzędu 
Gminy. Trawa zostanie wykoszona. 
Wójt- trawa na boisku jest bardzo wysoka, więc uzgodniono z sołtysem, Ŝe najpierw 
zostanie skoszona kosiarką rotacyjną, a później wyrównana kosiarką będącą na stanie 
Urzędu Gminy. 

   - na wniosek J.Siniawskiego w sprawie postawienia wiaty dla dzieci 
oczekujących na autobus na skrzyŜowaniu w Warciminie – zadanie zaplanujemy w 
projekcie budŜetu na 2010 rok i dopiero wówczas będzie określony termin realizacji 
zadania. 

 
3)  Komendant StraŜy Gminnej – na wniosek K.Majewskiego w sprawie zwrócenia 

uwagi właścicielom bydła mlecznego w Wieliszewie, aby sprzątali nieczystości po swoich 
zwierzętach – właściciel bydła został upomniany i nałoŜono na niego mandat karny. Jeśli 
to nie poskutkowało, to zostanie nałoŜony kolejny mandat. 

 
   - na wniosek K.Majewskiego w sprawie zobowiązania właściciela 

spalonej przed dwoma laty  posesji w Wieliszewie do uporządkowania terenu boiska –
właściciele posesji zobowiązali się do uprzątnięcia terenu do 15 września br. StraŜnicy 
dopilnują tego terminu. 
 
2. Wójt przedstawił informację z działalności międzysesyjnej. 
(Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
 
3. insp. Krzysztof Wiczkowski przedstawił informację o przygotowaniu placówek 
oświatowych do roku szkolnego 2009/2010. 
(Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 
Wójt-  p. Wiczkowski przedstawił informację w zastępstwie chorej p. Boryły. Ale obecni 
są dyrektorzy szkół, więc proszę o przedstawienie informacji. 
Bogusław Cyrny – dyr. Zespołu Szkół w Łupawie- chciałbym bardzo podziękować 
radnym, wójtowie i skarbnikowi za przychylność i finansowe wsparcie naszej szkoły 
kwotą 40.000 zł w 2008 roku i kwotą 50.000 zł w 2009 roku. Pozwoliło to na wymianę 
stolarki okiennej. Dzięki temu poprawił się wygląd szkoły, warunki pracy uczniów i 
nauczycieli. Łatwiej będzie utrzymać czystość. Do wymiany pozostała jeszcze stolarka 
okienna w Sali gimnastycznej. Ale o pieniądze na ten cel będę się ubiegał w 2010 roku. 
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Z własnych środków wyremontowaliśmy 2 klasy w gimnazjum. Pozostała nam juŜ w tej 
części tylko jedna klasa do remontu. Całość prezentuje się bardzo ładnie. 
Zwracam się jeszcze z prośbą o dodatkowe środki na wymianę okien nad patio oraz 
wykonanie wjazdu na teren szkoły bezpośrednio z drogi. Myślę tu o konieczności 
wjazdu na teren szkoły np. pogotowia lub straŜy poŜarnej. Nasz kierowca wozu 
bojowego jest świetnym kierowcą i poradzi sobie, ale chodzi głównie o czas dojazdu. 
Podjąłem juŜ pewne kroki jeśli chodzi o wjazd i mamy juŜ wykonaną bramę i kosztorys 
przedsięwzięcia. Zabrakło nam 3.000 zł na polbruk. 
Wójt- dziwię się, Ŝe wjazd do szkoły w Łupawie jest jaki jest i przez tyle lat nikt tego nie 
zmienił. I bardzo popieram projekt dyrektora. Dyrektor mówił o potrzebie dojazdu 
straŜy poŜarnej lub pogotowia, ale chodzi tu równieŜ o dowóz np. mebli czy pomocy 
naukowych do szkoły. Wtedy transport tych rzeczy do budynku szkoły odbywa się przez 
stołówkę. Dzisiaj dyrektor złoŜył kosztorys na wjazd, ale poczekamy na drugi kosztorys i 
wówczas przedstawię projekt zmian w budŜecie. 
Jolanta Gromowska- dyrektor Szkoły Podstawowej w Skórowie- nasza szkoła jest 
bardzo mała, więc wszelkie remonty staramy się wykonywać za własne pieniądze. 
Wymieniliśmy juŜ cała stolarkę okienną, wymalowaliśmy klasy i lamperie na korytarzach. 
Naszą bolączką jest brak sali gimnastycznej. Sala poprawiłaby atrakcyjność szkoły. 
Staramy się o środki w programie „Radosna szkoła” na zakup pomocy dydaktycznych 
do placów zabaw w szkole. Zgodnie ze szczegółowymi wytycznymi ministerstwa 
niezbędne są środki własne w budŜecie  w kwocie 6.000 zł. 
Wójt- sala gimnastyczna to plany na wyrost, bo to kosztuje około 2,5 mln zł. Mamy inne 
pilniejsze potrzeby np. remont drogi powiatowej Łupawa – DarŜyno. Nasz udział w tym 
remoncie to około 1,5 mln zł. 
W tej chwili sołectwa zastanawiają się nad wydatkowaniem funduszy sołeckich i moŜe z 
tej puli szkoła mogłaby otrzymać jakąś kwotę. 
Przewodniczący Rady- jeśli będzie moŜliwość otrzymania środków unijnych na budowę 
sali, to trzeba to wykorzystać. 
 
5. Podjęcie uchwał: 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe przed sesją komisje Rady odbyły wspólne 
posiedzenie. Wszystkie projekty uchwał pozytywnie zaopiniowano. 
 
a) Skarbnik Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 
2009 rok. Zmiany dotyczą:  
1) zwiększenia planu po stronie dochodów i wydatków w rozdziale 90095 o kwotę 
20.580 zł. Zgodnie z decyzją Zarządu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Gdańsku gmina otrzymała dotację  na realizację zadania 
pn.”Dach eternitu w Gminie Potęgowo” w ramach programu unieszkodliwiania 
odpadów azbestowo-cementowych z terenu woj. pomorskiego.   Warunkiem otrzymania 
dotacji było zabezpieczenie w Gminnym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej środków w wysokości 5.000 zł. 
2) zwiększenia wydatków w rozdziale 80104 o kwotę 2.909 zł. Środki przeznaczone są 
na opłaty związane z przebywaniem dziecka z naszej gminy w niepublicznym 
przedszkolu w Lęborku. 
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3) zmniejszenia planu dochodów i wydatków w rozdziałach 70005 i 90017 o kwotę 1.200 
zł w celu dostosowania planu finansowego do wykonania. 
Środki pochodzą ze sprzedaŜy samochodu dostawczego uŜytkowanego przez ZUP i 
przeznaczone zostały na zakup zestawów komputerowych dla zakładu. 
4) zwiększenia planu wydatków w rozdziale 60016 o kwotę 43.000 zł. Środki pochodzą z 
oszczędności powstałych przy zakupie fotoradaru oraz z oszczędności przy tworzeniu 
planu zagospodarowania przestrzennego. W związku z prośbą mieszkańców sołectwa 
Skórowo o wyremontowanie drogi gminnej z m. Węgierskie do drogi krajowej nr 6  
przeznacza się w/w kwotę na zadanie inwestycyjne pn. „Modernizacja drogi gruntowej 
transportu rolniczego Węgierskie – Runowo”. Droga jest w fatalnym stanie. Dziury oraz 
zakrzaczenia uniemoŜliwiają przejazd ta drogą ciągnikiem rolniczym, a tym bardziej 
samochodem osobowym. Dla mieszkańców sołectwa jest to bardzo waŜna droga 
dojazdowa do pół, a ponadto skraca dojazd w kierunku Lęborka o 12 km. 
5) wyodrębnieniu z rozdziału 92105  kwoty 42.000 zł na wymianę pokrycia dachowego 
wiaty w Malczkowie oraz wykonanie ogrodzenia. 
 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie 
Gminy na 2009 rok, za przyjęciem  którego głosowali wszyscy radni. 
Uchwała Nr XXXIV/240/2009 w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2009 rok  
przyjęta jednogłośnie   w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 6  do protokołu). 
 
b) Zastępca Wójta   przedstawiła projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego działek nr 29/2, 29/4, 29/5 i 30/1 w śochowie. 
Plan obejmuje teren prywatny  został więc wykonany i sfinansowany przez osobę 
prywatną. Obszar objęty planem przeznacza się na zagospodarowanie związane z 
funkcją usługową i mieszkaniową, zagospodarowanie związane z funkcją rolniczą i drogę 
ekspresową. 
Dyskusja publiczna odbyła się 02 czerwca br., ale nie było zainteresowania ze strony 
mieszkańców sołectwa, nie zgłoszono Ŝadnych uwag. Wobec tego przedłoŜono plan do 
zatwierdzenia.  
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego działek nr 29/2, 29/4, 29/5 i 30/1 w śochowie, za 
przyjęciem  którego głosowali wszyscy radni. 
Uchwała Nr XXXIV/241/2009 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego działek nr 29/2, 29/4, 29/5 i 30/1 w śochowie  przyjęta jednogłośnie   
w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 7  do protokołu). 
 
c)Zastępca Wójta przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego parku elektorowi wiatrowych Głuszynko i 
Grapice w Gminie Potęgowo. 
Procedura rozpoczęła się juŜ w 2007 roku pod kątem wykorzystania terenu pod 
elektrownie wiatrowe. Przedmiotem ustaleń planu jest przeznaczenie terenów o funkcji 
rolniczej na lokalizację elektrowni wiatrowych wraz z infrastrukturą techniczną oraz 
układ komunikacyjny i wprowadzenie zakazu zabudowy na terenach rolniczych w strefie 
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oddziaływania elektrowni. Plan obejmuje ogromny teren, ale wyłączeniu z uŜytkowania 
rolniczego podlegają grunty o łącznej powierzchni około 15 ha. Są to wyłącznie grunty 
osób prywatnych. Grunty Agencji nadal posiadają funkcję rolną. 
Przewodniczący Rady- na sesji obecny jest dyrektor techniczny projektu pan Dariusz 
Otton. Proszę więc gościa o zabranie głosu. 
D.Otton- reprezentuję firmę EWG Słupsk i EWG Elektrownie Wiatrowe. Firma nasza 
posiada zgodę na odbiór wyprodukowanej energii. Jestem odpowiedzialny za budowę 
elektrowni wiatrowych o mocy 320 megawatów, z czego mniej więcej 1/3 energii 
produkowana będzie na terenie gminy Potęgowo, a pozostała energia na terenie 3 innych 
gmin. Prace inwestycyjne na terenie gminy Potęgowo planujemy rozpocząć w kwietniu, a 
zakończyć jesienią 2010 roku. Na początek rozpoczniemy budowę placów 
manewrowych i dróg dojazdowych. 
Korzystając z okazji chciałbym podziękować władzom gminy i radnym za pomoc w 
przygotowaniu i uchwaleniu planu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego parku elektorowi wiatrowych 
Głuszynko i Grapice w Gminie Potęgowo, za przyjęciem  którego głosowali wszyscy 
radni. 
Uchwała Nr XXXIV/242/2009 w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego parku elektorowi wiatrowych Głuszynko i Grapice w 
Gminie Potęgowo  przyjęta jednogłośnie   w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 8  do protokołu). 
  
d) Wójt przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXII/232/2009 w 
sprawie regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków do wynagrodzenia. 
Wójt- jest to zmiana spowodowana nową interpretacją starych przepisów przez kolejną 
osobę sprawdzającą. 
Przewodniczący Rady- jest to kolejna zmiana uchwały. Jeśli sytuacja się powtórzy 
zwrócimy się do organu nadzoru o szczegółową i ostateczną analizę uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr 
XXXII/232/2009 w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 
warunki przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia , za przyjęciem  
którego głosowali wszyscy radni. 
Uchwała Nr XXXIV/243/2009 zmieniająca uchwałę nr XXXII/232/2009 w sprawie 
regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków do wynagrodzenia przyjęta jednogłośnie   w głosowaniu 
jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 9  do protokołu). 
  
e) insp. Ewa Ulanowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na 
zbycie nieruchomości gruntowej. Chodzi o lokal nr 3 w budynku nr 2 w śychlinie. 
Starostwo Powiatowe w Słupsku wydało decyzję stwierdzającą, Ŝe tylko ten lokal 
stanowić moŜe lokal mieszkalny. I tylko zbycia tego lokalu moŜe dotyczyć uchwała. 
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Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na 
zbycie nieruchomości gruntowej, za przyjęciem  którego głosowali wszyscy radni. 
Uchwała Nr XXXIV/244/2009 w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości 
gruntowej  przyjęta jednogłośnie   w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 10  do protokołu). 
  
 
 
f) Skarbnik Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego na sfinansowanie wydatków inwestycyjnych nie znajdujących 
pokrycia w dochodach własnych budŜetu Gminy. 
Skarbnik- od stycznia 2009r. weszły do budŜetu nowe inwestycje, więc zwiększyła się 
kwota kredytu. Aby kredyt moŜna było zaciągnąć konieczne jest podjęcie uchwały 
uwzględniającej wszystkie inwestycje. 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego na sfinansowanie wydatków inwestycyjnych nie znajdujących 
pokrycia w dochodach własnych budŜetu Gminy, za przyjęciem  którego głosowali 
wszyscy radni. 
Uchwała Nr XXXIV/245/2009 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 
sfinansowanie wydatków inwestycyjnych nie znajdujących pokrycia w dochodach 
własnych budŜetu Gminy przyjęta jednogłośnie   w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 11  do protokołu). 
 
g) Skarbnik Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Słupskiemu na remont dróg powiatowych. 
Skarbnik- w budŜecie zaplanowano kwotę 200.000 zł. Aby moŜna było podpisać ze 
starostą umowę na realizację: 

1. remontu nawierzchni drogi powiatowej Nr 1185G w Rzechcinie, 
2. remontu nawierzchni drogi powiatowej Nr 1141G Głuszynko-Głuszyno, 

konieczne jest podjęcie uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Słupskiemu na remont dróg powiatowych, za przyjęciem  którego 
głosowali wszyscy radni. 
Uchwała Nr XXXIV/246/2009 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Słupskiemu na remont dróg powiatowych przyjęta jednogłośnie   w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 12  do protokołu). 
  
5. Interpelacje i wnioski. 
1) W.Zientarski - rozpoczyna się rok szkolny, a nadal nie ma przewoźnika. Co z 

dowozem dzieci do szkół? 
Wójt- nie stwarzajmy problemów, których nie ma. Przetarg na dowóz dzieci nie jest 
jeszcze zakończony, poniewaŜ wykonawca złoŜył protest. Od 01 września na zlecenie 
dzieci będzie woził p. Daszkiewicz. 

    - czy do wniosku sołectwa o środki z funduszu sołeckiego potrzebny 
jest kosztorys?  
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 Wójt- to nie ma być kosztorys z podpisem i pieczątką fachowca. Sołectwo powinno 
się skonsultować z osobą znającą się na tym, aby wiedzieć, jakie środki zarezerwować 
na dane zadanie. Po akceptacji wniosków i ujęciu ich w budŜecie na 2010 rok 
realizacją zajmować się będą pracownicy Urzędu Gminy. 

    - zamontować jedną lampę oświetleniową przy przejściu do 
przystanku w Malczkówku (koło transformatora). 

 
2) A.Dąbrowska - wyremontować drogę z Warcimina do drogi powiatowej, 
    - wyremontować drogę z Warcimina do Runowa, 

Wójt-  droga do Runowa będzie planowana do remontu jako droga ze środków 
Urzędu marszałkowskiego. Odcinek od osiedla do drogi powiatowej na razie 
pozostawiam bez Ŝadnych decyzji. Droga ta nie będzie równieŜ ujęta w budŜecie na 
2010 rok, poniewaŜ w przyszłym roku planujemy remont drogi Łupawa – śochowo i 
przy tej okazji zrobimy tez ten kawałek. 

    - ponowić apel mieszkańców wsi Warcimino w sprawie fetoru z 
chlewni w naszej miejscowości. 

 Spółka amerykańska karmi trzodę chlewną paszami z dodatkiem środków 
chemicznych. To powoduje ogromny smród. Smród jest wszechobecny i bardzo 
uciąŜliwy, powoduje kaszel, katar i łzawienie oczu. Nie moŜna nawet otworzyć okien 
co w tej kwestii moŜe zrobić Urząd Gminy aby nam pomóc i ulŜyć? Konstytucyjnie 
kaŜdy obywatel ma zagwarantowane prawo do świeŜego powietrza, a my musimy 
zamykać okna. 

 D.Ruta- smród jest nie do wytrzymania. Dzieci od tego dostają krwotoków z nosa, a 
mieszkańcy Warcimina częściej odwiedzają lekarzy. Ludzie są zdesperowani i mówią, 
Ŝe rachunki za lekarstwa będą przynosili do Wójta. 
Są specjalne preparaty do neutralizacji nieprzyjemnego zapachu, ale p. Witt nie chce 
ich stosować ze względu na koszt. Wywieziony na pole obornik przez tydzień tak 
śmierdział, Ŝe nie moŜna było spokojnie przejechać drogą. Trzeba coś z tym zrobić. 
P. Witt jest radnym w Sierakowicach i na tamtym terenie nie prowadzi tak uciąŜliwej 
dla mieszkańców działalności. Czy my jesteśmy ludźmi drugiej kategorii, Ŝe musimy to 
znosić? 
Jeśli nie będzie reakcji, to będziemy działać dalej. 
M.Krymska- to samo dzieje się w śochowie, kiedy na pola wywoŜona jest gnojowica. 

 Wójt- problem z fetorem istnieje w Warciminie nie od dzisiaj. Poinformowaliśmy o 
tym wszystkie moŜliwe instytucje – SANEPiD, WiOŚ, weterynarię. Wójt nie ma 
wpływu na właściciela hodowli. Nawet jeśli przyjedzie telewizja, to mogę tylko 
powiedzieć, Ŝe poinformowaliśmy o problemie odpowiednie instytucje. 

 Proszę, aby mieszkańcy w trakcie kontroli podeszli do kontrolujących i powiedzieli o 
problemie. MoŜna teŜ zapytać, czy są preparaty neutralizujące uciąŜliwe zapach i 
nakazanie stosowania ich. 

 D.Ruta- ale SANEPiD nie uprzedza o kontroli. 
 Wójt- dlatego trzeba sprawdzać, czy pracownicy SANEPiD-u juŜ dojechali na miejsce. 

Być moŜe właśnie tego dnia i o tej porze wszystko będzie w porządku. Ale państwo 
moŜecie powiedzieć kontrolerom, kiedy fetor jest najbardziej uciąŜliwy. 

 Wszyscy wiemy, Ŝe produkcja Ŝywca musi się odbywać, ale nie musi to być aŜ takie 
uciąŜliwe. 
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 Mieszkańcy Warcimina działają, a co mieszkańcy śochowa zrobili w tym kierunku? 
Nie wystarczy wstać na sesji i powiedzieć, Ŝe tam tez jest taki problem. 

 A.Dbrowska- czy StraŜ Gminna moŜe przyjechać do nas i sporządzić notatkę na 
okoliczność fetoru? 

 Wójt- proszę dzwonić. Jeśli straŜnicy będą w tym czasie na słuŜbie, to przyjadą i 
sporządzą notatkę. 

 
 
 
3) R.Mikołajczyk - postawić w centrum Potęgowa 2 toalety TOI-TOI, 
    - ułoŜyć około 100 m chodnika na łuku drogi w kierunku Głuszynka. 
 Wójt- toalety TOI-TOI są najprymitywniejszym sposobem rozwiązania problemu. Po 

pierwsze nie wiadomo, gdzie je postawić, po drugie zaraz byłby problem taki sam jak 
w Warciminie.  Problem jest bardzo istotny i bardzo waŜny, ale musi to być toaleta 
murowana i podłączona do kanalizacji. Trzeba znaleźć odpowiednie miejsce na 
lokalizację, aby toaleta  wyglądem, zapachem ani widokiem osób tam przebywających 
nie odstraszała. Pozostawmy ten problem do kwietnia 2010 roku. MoŜe z wolnych 
środków wygospodarujemy środki i do tego czasu znajdziemy odpowiednią lokalizację 
na toaletę. 

 Jeśli chodzi o chodnik na łuku drogi do Głuszynka, to mieliśmy pomysł, aby ten 
chodnik wykonać wspólnie z chodnikiem w m. Głuszynko. Jednak pan Starosta 
powiedział, Ŝe ich budowa chodników w ogóle nie obchodzi.  

 Być moŜe wybudujemy ten chodnik za wpływy z wiatraków. Na chwilę obecną nie ma 
na to pieniędzy. 

 
4) J.RóŜański - pod tablicą miejscowości Nowe Skórowo jadąc od strony Skórowa 

umieścić ponownie znak ograniczenia prędkości do 60 km/ha lub uznać Nowe 
Skórowo  za teren zabudowany, 

    - zmienić oznakowanie wysokości przejazdu pojazdów pod 
wiaduktem Potęgowie z 3,5 na 4 metry. 

     
III. Zakończenie. 
1. Wolne wnioski i informacje. 
1) J.Gromowska dyr. Sz.P. w Skórowie- w związku ze zwiększeniem dla nauczycieli od 

tego roku wymiaru tygodniowych obowiązkowych zajęć o jedna godzinę będzie 
problem z odwozem dzieci po lekcjach. Nasza szkoła jest mała i problem jest 
niewielki, ale w Potęgowie i Łupawie będzie to problem większy. 

 Wójt- nie moŜe być inaczej niŜ dostosować dowóz dzieci do planu lekcji. I tym 
zajmują się dyrektorzy szkół.  
Dla nas są to dodatkowe koszty zlecone przez Ministerstwo Edukacji Narodowej. 
 

2)Z.Szewczyk - usunąć przydroŜne krzaki na odcinku od drogi nr 6 do pałacu w 
Runowie. 

 
3) D.Młynarczyk - zobowiązać wykonawcę układania kabli światłowodowych od 

wiatraków w DarŜynku  do transformatora w DarŜynie,  aby doprowadził do stanu 
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pierwotnego meliorację przy drodze. W tej chwili rów jest za płytki i woda  przelewa 
się przez drogę na prywatne posesje. 

 
2. Zamknięcie obrad. 
Po wyczerpaniu porządku obrad o godzinie 11.45 Przewodniczący Rady dokonał 
zamknięcia obrad XXXIV sesji V kadencji Rady Gminy Potęgowo. 
 
Na tym posiedzenie zakończono.                                                                       
Protokołowała: A.Domagała 
 

 


